
.Şedinţa Comitetului de la 7 lltfai u;o5. 

Şedinţa se deschide la ora 9 seara sub pre .,edenţia D-lui .Al. 

Cottescu. Presenţi D-nii Casimir, Cristescu, Gallea, Ghe01·ghiu, Ioru·hi
mescu, Ionescu, Voiculescu. 

Se cite ~te procesul vei bal al şedinţei de la 21 Februarie 1905, 
şi se aprobă cu oarecari modificări. 

Se citeşte procesul verbal al ., edintei de la 2 Aprili e 1905 şi 

se aprobă. 

Se citeste cererea Ministerului Lucrărilor Publice de a i se tr i-, 
mete in viitor 6 numere din Buletin în loc de 2 ca până în prezPn t 

şi se aprobă. 

Se citeşte o cerere a D-lui Inginer Pădure pentru a se interven i 
la Ministerul Lucrărilor Publice în scopul ca să se ia dispoziţiuni 

ca anii serviţi la Comun e, Judeţe şi St at să se cumuleze pentru 
pensiuni. Se decide a se comunica D-lui Pădure că Comitetul a fost 
informat că prin noua lege a drumurilor s'a luat dispoziţ.iuni în 
acest sens. 

Se citeşte cererea Academiei de a se afişa publicaţiunile Aca
demii relative la bursele Adamachi pentru hârtie şi celulosă şi pentru 
ţesătorie ş i torcătorie . Se aprobă cererea şi se decide a se publica 
în Buletin acele condiţiuni. 

Se citeşte cererea Asociaţiunii Române pentru inaintarea ~i 

răspândirea ştiin ţelor de a i se trimete li sta membri lor Societăţii în 
scopul de a li S(:: trimete mai multe publicaţiuni ale acestei Asociaţi

uni. Se aprobă cererea şi se decide a se publica în Buletin circulara 
No. 1 care a fost trim easă. Societăţii Politecnice. 

Se autorisează D-1 Gallea a lua parte la Adunarea Generală a 
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Băncii Na.ţional c la care Societatea are dreptul la 4: voturi în urma. 
acţiuni lor donate ocietăţii de repau atul Spiridon Yorceanu. 

D. :rallea cere a e publica în Buletin testamentul lui Yorceanu 
~ i d spre para ta ul ce i sa făcut anul acesta şi se aprobă. 

D-l Gallen comunică Comitetului că D-l I. G. Cantacuzino a 
cerut o rectificare în procesul verbal al Şedinţei de la 6 Ianuarie şi 

anum ă nu e zică că nu a acceptat Preşedinţia Societăţei din 
cauză că nu · ar putea ocupa de interesele ocietăţii lipsind din 
Bucure. ti ci ă e menţion eze că părerea D-sale e, că Preşedintele 

oc i etăţii trebue ale dintre membri Comitetului cu resedinta în , , 
Bucure., ti: căci ace., tia pot îndeplini mai uşor această sarcină. Co
mitetul ia act d acea tă rectificare. 

D-l Gallea comunică Comitetului că sa intere at de a găsi alt 
local p ntru ocietate. Intre altele D- a spune că cu începere de la· 
, 'f. Dumitru rămân liber şi fo tul local din trada Episcopiei No. 2 
propri tat a D-rei P. Zo sima. P entru ace t local se cere 3/>00 lei 
anual chirie ş i 1 O l i pentru apă, gunoiu, etc. 

Contractul va trebui făcut cu Creditul funciar urban. Se decide 
a se închiTia a el local pe trei ani cu dreptul de' a se putea rezilia 
ch iar după un an. „ ed inţa ridică la ora 101/ 2 . 

Aprobat în , edinţa Comitetului de la 26 Octombrie. 

p. Pre„edinte: Gr. Casimir. 
Secretar, I. Ionescu. 

Şedinţa Comitetului de la 26 Octombrie. 

Şedinţa se deschide la orele 10 a. m. :sub preşedinţia D-lui· 
Gr. Casimir, vice-preşedi nte. Presenţi D-nii E. Balaban, V. Cristescu 
N. Gallea, St. Gheorghiu, A. Ioachimescu, I. Ionescu, D.i1Matalc, Al. 
Perieţeanu, E. Radu, C. Răileanu, V. Voiculescu. Ea parte la şedinţă 
şi D-l inginer N. Costinescu, chemat a da unele informaţiuni. 

Se citeşte sumarul şedinţei de la 7 Mai 1905 ş i se aprobă. 
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, 'e votează ca membrii noi D-nii in gineri A. Chiricii(<i ~i C. 

v ir1tlescu. 
Se intră în ordinea zilei: Chestiuneri ringajărei strr.:inil01· pentnt 

proectaren şi executarea lucrărilor publice cw·r,nte. 
D-l Casimir aminteşte Comitetului, angajăril e D-lui Lindley 

pentru ca.nali sarea ora~u lui Ploeşti ş i pentru com plectarea alim e ntării 

cu apă a oraşului Bucureşti. Aceste an gajăr i pentru executarea unor 
a ~menea lucrft ri es te un blam adus inginerilor români. Aceştia sunt 
n mulţnmiţi „ i încep a so mişca. Societatea nu poat e si'i. nu se ma
nife teze cu această ocaziune s i de aceia D-l P re.·edinte ne-a convo-

' 
cat pentru a ne consf:'ttui ~ i a deci de în ce ens treime să ne ma-
nifestăm. 

D-l Gheorghiu, pun e că nu putem srt rămânem indiferenţi. For
m ula o vom st.abi li-o mai târziu . Dacă Comit etul nu poate face aceasta 
să convocăm de urgenţ.ă o adunare general ă. 

D-l Casimi?-, spun e că Adunarea Gen eral ă va trebui convocată, 
În 'ă e mai bine, cum s'a procedat şi în alte ocas iuni , ca Comitetul 
ă tudieze chest iun ea ş i să facă o propunere. Altfel se va discuta 

mu lt ş i se poate să nu ajungem la nici un rezultat. 
D-l Voiculescit întreabă, cui ne vom adresa? D-sa ar fi de pă

rere să se facă un memoriu Ministerului Lucrărilor P ubli ce. 
D-l Casimir e de părere să ne adresăm publicului. Joi nu fa

cem aci chestiune politicrt. L indley a fost angajat supt t oate guver
nele la Craiova, Ploeşt i şi acum la Bucureşti. 

D-l Balaban e de părere să examinăm puţin dacă e sau nu de 
făcut un protest. · 

D-l Oasimir spune în ce condiţiuni sa făcut contractul în Ploeşti. 
Orici ne cunoaşte acele condiţiuni nu poate tăcea . 

D-l Balriban crede că azi e chestiun ea numai de idei. Azi 
nu mai e permis ca oamenii noştrii să nu ne mai cunoască. Când 
inginerii au fost atacaţi acum câţiva ani , era aparenţa că oamenii 
nu'ş i da seama de ceea ce ştim noi. Azi nu ne mai putem pune pe 
ch estia asta; nu trebue să mai încercăm de a'i lumina; azi e chestia 
de animozitate contra i~ g inerilor. Toţi au convingerea de puterea şi 

capacitatea noa tră, dar nu vrem să ştie căci nu le suntem simpatici. 
Azi cum vedem se ridică ş i opinia publică, nu ca înainte. Exi tă o 
mişcare puternică. Manifestarea aceasta nu trebue să o facem pe în-
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t re de corp, ci pe cbe tiunea desvoltărei noa tre economice. Să nu' 
facem o manife tare ca din partea unor oameni ce nu au lucru ci 
în mod analog ca cei care au cerut pentru elementul şi capitalul 
rom âne c exploatarea petroleului i a iluminatului capitalei . Trebue 
să nu n ' mic.,orăm ci să protestăm ca organ al Economiei Naţionale 
ori când e nevoe. ă ne ocupăm de interesele superioare. 

D-l rtsmur spun ca ă l ăsăm la o parte che tiunea petroleului 
şi a gazului. ă ne ocupăm numai de chemarea streinilor pentru proec
tar a . i executarea lucrărilor publice. Rău a făcut Societatea că în 
19 1 a prote tat contra conce iunei gazului . 

D-l Perieţeanu spun e eă dacă ne ocupăm de preferinţa ing in e
rilor tr ini atunci implicit treb ue să ne ocupăm ., i de concesiunile 
car trei u sc condu. e de ingineri . Societatea repre intă interesele ge
n ral ale ingin rilor. 

D-l Ioachimescu spune ca petrolul . i gazul sunt întreprinderi 
fin anciare. A tfel la gaz nu e o schimbare de sistem ci numai o 
ombinaţie finan ciară . 

D-l Perieţeanu arată că financiarii rom ani si-au făcut datoria 
' presentând oferte pentru petroliu ş i gaz. Noi să le dăm concursul 

nostru. Joi ă arătăm că putem exploata petrolul şi gazul şi că prin 
urmare nu e nevo de străini . 

D-l asimir pune că 11u ne putem ocupa de cât ca cetăţeni 
de petroliu şi gaz. După cum nu am făcut nimic la petroliu: tot aşa 
să nu facem nimic pentru gaz. Concesionarii sunt obligaţi apoi a lua 
ingineri Români. Primăria a impus aceasta. 

D-l Perieţeanu arată că e adevărat că Societăţile Străine iau 
ingineri Români1 însă au mijlocul de a-i face să nu stea, şi ca a l ţii 

să nu se mai gândească ale lua locul. 
D-l Răileanu spune că industriile străin.e sunt obligate a I ua 

numai 1/ 3 din lucrători , însă nu funcţionari. 
D-l loachinMscu spune că nimeni nu poate opri pe Societăţile 

Român~ să nu angajeze personal străin, dacrL îl găseşte mai eftin . 
Ele sunt obligate a avea numai în Consiliul de Administraţie români· 

D-l Răileanu arată că Societăţil e române oferă mai multe ga
ranţii în această privinţă ca cele străine . 

D-l Cristescu spune că toate societăţile române nu sunt de cât 
străine căci fie-care din ele au o bancă străină la spate. 
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D-l Voiculescit pune că în acea tă privinţă s'au făcut proteste 
de alţii, cărora li s'a dat o formă politică. Noi să nu mai facem ca 
să nu se zică că facem acum politi că.. 

D-l Perieţeamt susţin e că nu trebue să ne ocupăm de ce zice 
unul sau altul. Să facem ceia ce credem că trebue făcut. 

D-l Casimir arată că che tiunea pentru care am fost convocaţi 
ne atinge direct pe . noi. Trebue ă manifestăm pentru ea şi cum ? 
S vede că toţi suntem de acord că trebue să manifestăm. ă xa
minăm acum modalitatea. 

D-l Voiculescu arată că unii din membrii Comitetului cer a se 
face o manifestare mai largă . 

D-l B alaban e de părere să legăm aceste chestiuni, care au 
toate de scop utilisarP-a românilor. Alt-fel am perde din importanţă. 
D-sa ·pune că Consiliul Technic a dat un aviz defavorabi l conven
ţiunei Primăriei Ploeşti cu D-l Lindley. 

D-l Perieţeanu se uneşte cu părerea D-lui Balaban. 
D-l Radu spune că e in simţimântul tutulor că la Ploeşti şi 

aci nu e D-l Lindley viuovat; nu trebue să avem nici o aversiune 
contra lui. Care din noi nu ar duce în străinătate să proect.eze au 
să execute o lucrare dacă ar fi chemat ş i plătit ? Che tiunca e mai 
gravă. Se aduc lovituri mari Corpului nostru Tehnic care ii ameninţă 
chiar existenţa . Acest corp a dat dovezi de forţa lui. Nu sunt de 
ptt rere că ni să aduce nouă un blam prin cele două contracte ce s'au 
încheiat; bbmul revine acelora care le-au făcut şi le-au susţinut. 
Ceea ce este mai grav şi mai trist e că inginerii români, mai mult 
încă membrii ai acestei societăţi, actuali consilieri comunali, a zis 
că nu avem oameni capabili care să facă lucrări le. lată cum stă che tia. 

Coada toporului strică pădurea . 

Noi românii ne am indeplinit însărcinările ce ni s'a dat. Con
trariul nu a putut să'l arat e nimeni până acum. Ce lucrări am făcut 
noi şi nu au corespuns? Să ni se spue. E uşor a zice autorităţile 

noastre: angajăm streini fiindcă românii nu sunt capabili. Chestiunea 
e vitală pentru noi. Pân ă azi inginerii îşi găseau ocupaţiuni la Stat, 
Judeţ sau Comună, căci în industrii nu puteau pătrunde. Azi Statul 
are foarte puţin de lucru. Rămâneau comunele cu lucrări l e de edili
tate. S'au trimes ti11eri care să se specializeze în această ramură iar 
a,i;i se caută a se înfiinţa un monopol : Bucureşti, P loeşti, Iaşi, Cra-
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10va au dat ace te lucrări trăinilor în condiţinni le revoltătoare. Prin 
ace t monopol e aduce de con id rarea corpului. oi trebue să ară
tăm tărei ac astă si ă n facem datori:t. 

• I 

D-l Radu arat.ă apoi c}L ora .. el R.- Vâlcea Sinaia, Câmpina, 
Foc.;ani , Brăila, uz;na au fo t a limentate de inginerii români cu 
de tu l ucce . La B ucure! ti primul proect de alim entare cu apă fil
trată datore t tr inilor car au garantat 40000 m s pe zi şi nu 
:a ol ţinut de ât ..,000 . iar când Dâml oviţa e turbure nici 12000 

m 3. D- a a făcut nt..mai jumătat di n lu crările propusP garantând 
:.0000 m 3 I zi. ea tă ·antitat. , după mă s urătorile primării a 
fo t întrecută chiar ]n timpuri do ccetă . Calitatea apei e acuma 
mai bună a ac a rră ită la prim le înc 'r ări; cheltuelil e de exploa-
tar „ unt mai mici ca l prevăzut . 

, .a zi că n a f t prevederi, a să e dea cantitatea n ecesară. 
La a ea tă obiecţiun pot pun că chiar D-l L indley a făcut o 
part „ din alim ntar a ora., ului Frankfurt, iar din lucrarea D-lui in
giner Ro.;u publicată de cadernie e vede că acel ora~ a fost nevoit 
a- .. i pori lucrări le din 2 in 2 ani : în loc ca a men ea lucrări să se 
facrL din ... au din lO ani de ex mplu. cc l aş lucru e î ntâmplă ~ i 

la alte lu rări. \ a Anversu! î., i spor şte portu l cu lu -rări de 
~: O.OOO.OOO lei: Gcnna c dubleazţL : nu zice nim eni că nu s·a pre
văzut. D-l Lindley a canali zat Frankfurtul, însă din cauza necurăţirei 

apelor a infe tat râul Iai n: Tratatele speciale de hidrologie spun 
apo i că proectul ce făcu e pentru purare a şuat. Nu so angajaz ă. 

dar D-l L indley pentru că e t un hidrolog ireproşab il , ci pentrn 
alte consid eraţiu:J i. r oi trebue să ne ridicăm contra monopolului ce 
tind a se cr ia . Am fo t chiar informat că aci în Bucureşti D-l Lin
dley e va ocupa ş i cu gazul. tramvaele, cr matoriile, cu un cuvânt toate 
lucrări l e de edilitate. El va fi inginerul general. Celelalte comune 
nu va întârzia de a face acela.· lucru. 

I 

D-l Răileanu cere ca înainte de a face un răspu ns să ne luăm 
dat le, hotărâril e ş i motivele se 'au dat. 

Primarul a, sp u . i D-l Cn(aridci a recunoscut, că noi nu avem 
spec i a li şti pentru lucrări de edilitate. 

Trebue dovedit contrarul. 
D-l Ione cn cere ca spec i a li şti noştri să ne probeze dacă D-l 

Lindley este au nu considerat în streinătate ca o somitate în ma-
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t erie, căci mai curând vom fi crezuţi repetând spusele altora de cât 
pe ale noastre. 

D-l Perieţea.nu spun e că chiar dacă D-l L indley ar fi o omi
tate, trebue să începem noi , căci alt-fel ne învârtim în un cerc vi
cio : nu incepem fiindcă nu avem s peci ali ş ti , ş i nu avem specialişti 

fiin dcă nu-i lăsăm să lucreze în acea speciali tate. Statul a încercat 

la drumurile de fi er ş i a reu ş it de la prima încercare. 
D-l Balaban sp.un e că noi am început p ortul Constanţa, fa ră 

să fi avut nici un -._ inginer care să fi lucrat porturi de mare, şi lu
crările au reusit. 

' 
D-l Casimir admite a se recurge la o capacitate pen tru proec-

tarea unor lucrări , !nsă ca să vi e streinii să execute lucrări la noi 
Î l ! ţară, să pun em personalul no tru npt ordinele lui , sfd l ăsăm pe 
el sau pe agent.i i lor să facă contracte, condiţiuni etc. acea ta nu 
se poate. Canali sarea de la Ploeşti este cedată în aceste condiţiuni . 

Pentru proect se dă 9°/0 ; co respond enţa in limba germană, contrac
tantul nu admite control, et c., etc. 

D-l R adu merge mai departe. D-sa nu admite pe streini de 
cât la con sulfarea. planurilor elaborate de noi. Să. vie atunci, să i p l ă

ti m câ.t de birre, să ne spue ce este bin e făcut şi ce trebue modificat 
că vom primi cu plăcere toate indi caţiunil e ce ni sar da de cătrn 

somităţi recun oscute, cum e de exemplu D-l Thien în chestiunea apelor· 
r u t rebue sţL admitem î nsă ca proectarea ş i executarea lor ă se 
facă de streini , care să vie de 2-3 ori pe an aici ş i ai căror agenţi 

să şi facă treburile la noi în ţară. Altfel nu ne putem creia oamenii 
de care ţara are nevoie; nu ne putem forma un corp t ecnic n aţional. 

D-l Răileanu arată că suntem toţi de părere să facem un pro
test , însă el trebue făcu t repede ş i discutat. D-sa propune a se adresa 
Ministerului Lucrărilor Publice 'ş i Ministerului .~d e Interne protest.u l ş i 
să se publice şi în broşuri. 

D-l Casimir cere ca să pregătim ceva a~a că Sâmbătă să putem 
discuta. Repetă că nu e de părere a se adresa Miniştrilor. Ne am 
mai adresat până acum de două ori fără nici un resultat. Să facem 
numai o moţiun e care să se publice în Buletin ş i pe care să o pu
bli căm şi prin ziare. 

D-l Balaban spune că moţiunea ar fi prea scurtă, ş i nu s'ar 
putea motiva . ~e declară contra unei moţiuni. 
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D-l T7oicul scn arată că un memoriu ar e,i prea lung, ar trebui 
bine documentat i nu se poate face repede. 

D-l Răileanu cere a e face un memoriu scurt, concis căci 

altfel nu e citeşte . El trebue în ă ju t ificat . 
D-l Rrtdn cere a e face o moţiune ju tificată. 
D-1 Voiculescu c re a se face o adresă Mini ter11lui; acuma noi 

n11 ne adre ăm opiniunii publice ci trebue să reclamăm contra unei 
admini traţiuni. ca or ce particular căruia i e face o nedreptate. 

D I "illa.tak cere a e in i ta în memoriu că Primăria a chel
tu it deja 900 OOO lei cu stud ii pentru adusul apei în Bucureşti, că 

i ternul u puţuri a fo t propu de D-l Lindley ş i de Thieni pe care 
lua e ca ajutor, D- a poate dov di or când acea ta. Români nu 

pot fi făcuţi r e ponsabili de cât de execuţiun e. ă ne pue unde sa 
făcut gre. eli . 

D-l Voicule cuc re a e alege o omi iune care să facă protes
t ul „ 1 ă"l pr inte ămbătă Comitetului. 

e alea D-nii I. Ionesru, Al. Pel'ieţeanu, şi O. Răileanu. 

edinţa ridi ă la orele 12. 
Aprobat în şedin ţa comitetului din 29 Octombre 1905. 

Pr . edinte, Al. Cottescu. 
ecretar, I. Ionescu. 

Adttnarea generală dela 6 Martie Il)O„. 

Şedinţa se deschide la ora 10.45 a. m .. sub preşedinţia D-lui 
Cottescu Al. 

Se cite te sumarul şedinţei precedente ş i se aprobă . 

D-l Presedinte comunică Adunării că fiind 23 cereri de membrii 
' 

noi a crezut nimerit a convoca Adunarea generală pentru a nu se 
întârzia cu admiterea acestora în Societate. 

D-l Cristescu spune că din aceştia sunt mulţi cari insistau să 
fie admisi cât mai curând . 

' 
~e procede la votare . Au votat 95 membrii. Două voturj au 
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fost anulate din causă că nu aveau pe plicu l ext.erior numele vo
tantului. 

Au întrunit: 
Cair D. 92 
Corbescu C. 92 
Demetrescu I. 92 
Georgescu N. 92 
Petcul escu 92 
Anastasiu I. 91 
Bedreag Şt. 91 
Demetriad P . 91 
Ionescu P . Corn. 91 
Luisescu I. 91 
Mateescu C. Se. 91 

voturi 

" 

n 

n 

" 
l) 

Mladenovici Cr. 91 „ 

Dumitr seu C. 91 votur-

I-Ioisescu C. 91 
" Petre cu An. 91 l) 

Poenaru Jatan 91 
Emilian D. 90 

" iculescu At. 90 l) 

Tin torescu V. 90 
Tudor I. 90 l~ 

Tacit Virgil 87 )) 

P etrazzoli C. 75 
Mornard Gustave 63 

Toţi întrunind 2;3 din numărul votur ilor ad mise, au fost pro
cl amaţi membrii ai soci etăţi i. 

D-l Pre.şedinte întreabă pe d-nii membri dacă. au oarecari 
propuneri de făcut. 

D-l Iliescu cerând cuvântul întreabă dacă Societatea , conform 
t estamentului repauzatului Iorceanu , s'a interesat de aducerea la 
îndeplinire a dispoziţiunilor t estamentare. 

D-l Casiniir spune că presedentia Soc ietătii a fost în sărcinată 
' ' ' 

cu împărţirea averei rămase şi crede că Societatea nu are să se 
mai ocupe după aceea. D-sa declară însă că nu cun0aşte t e tamentul 
în amănuntel e sale. 

D-l llieseu spune că a vrizut t estamen tul şi că Societatea este 
însărcinată şi cu aducerea la îndeplinire a disposiţiun ilor dintrânsul. 
Aşa ar trebui să se vadă dacă Eforia care a avut cea mai m11re 
parte la moştenire, a înfiinţat paturile pentru convalesce nţi : cari se 
prevăd în t estament. 

D-l l:'reşedinte mulţumeşte D-lui Ili escu pentru că a atras a
tenţiunea Societăţii în privinţa acestei chestiuni . Vom cere testa
mentul şi vom căuta să vedem dacă disposiţiunile din el au fost 
re'1lizate. 

D-l Paşcanu P. P. cere ca din venitul fondu lui Iorceanu să se 
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ala d Adunări a f'oci tăţ.ii. 

D-l Io1ic cn I. propune ca unul din membrii vechi ai Societăţii 

cari cu no., teau mai de aproap p răpo atul Iorc anu, să-i facă în 
buletin o bioarafie d criindu-i viaţa . i lucr~ rile ale. 

D-l f're„·edinte su ţin propunerea acea ta care se aprobă. 

" dinţa ridică la ora ] 11/ 2 • 

prol at în adunar a gen rală din 30 Octobre 1905. 

Preşedinte 

AL. COTTESCU 

' ecretar, 
I. Ionescu 

Adunarea ue11erală de la JO Octombrie . 

• ,'<.~ dinţa se de bide la orele 3 1 /~ upt preşedentia D-lui Al. 
Cotftscu. 

cite., tr umarul Adunării g nernl e de la 6 Mal'tie . i se , 
aprobă. 

D-l Pre„edi11te pune că marele număr de membri prezenţi do
ved .;te că cbestiunea ce am pu la ordinea zilei are o mare însem
nătate . Corpul tecnic se consacră în tăcere pentru binele ş i propăşirea 

ţării: a făcut lu crări mari ş i neperitoare; exploatează căile ferate şi 

navigaţia fluvială şi maritim ă; l ucrează la industrializarea ţării; caută 
ă modernizeze orasele noa tre prin lucrări de edilitate si de înfrumu-, , 

setare. Ace t corp a contribuit la înălţarea „ i ·renumele ţrtrii noast re 
în treinătate . El are deplină constiintă de valoarea lui si de aceia , ' , 
e în drept ă protesteze când autorităţi le îi contestează valoarea ş i 

inteligenta. In contra tendinte lor de această natură trebue să ne o-' , 
punem din toate puterile şi nu trebue să încetăm de a protesta. O 
subcomi iune a Com itetului Societăţei a redactat un protest către 

D-1 Ministru al Lucrărilor Publice care este cunoscut ca un om iubitor 
de tară ş i care ţin e foarte mult la corpul tecnic. Acel protest a fost 
aprobat de Comitet, iar azi îl supunem Adunării. ( Aplause). 
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D-l Ionescu citeşte adresa de protestare către Ministerul Lu
crărilor Publice. 

D-l Preşed·inte declară desbaterile de cbi e. 
D-l Cuţririda cerând . cuvântul . pune că una clin cauzele Adunării 

de azi este ş i declaraţiunile pe care D-sa le a făcut .în Con iliul 
Comunal când s'a ffteut angajarea D-lui Linclley. Eu am fo st unul 
care· m 'am interesat totdeauna ele Corpul t ecnic. Am scri s broşuri 

contra legii pensii lor, contra arhitecţilor , contra grevei de la căi le 

ferate, etc.: şi le am putut face pentru că eram independ ent, eream 
antreprenor. V am cerut ca să ne introduceţi ş i pe noi în Comitet ca 
să ocrotim pe antreprenori pe care îi sd robesc străinii cu rabatele ş i 

n'am fost ascultaţi; v am cerut legi pentru garantarea titlului de in
giner şi nu le aţi făcut. oi nu mai putem trăi în tară. A stăzi sunt 
consilier comunal. Vine Primarul la mine şi imi spune d capitala 
nu are apă . Acest primar înţel ept, patriotic ş i care se ocupă de binele 
comunei ne explică că trebue să angajăm pe D-l Lindley care e o 
celebritate si a făcut multe lucrări , si ne cere a vota să·l con uităm-

' ' 
Cum, nu admiteţi să se consulte somităţi '? Doctorii nu se supără 

când un bolnav aduce medi ci străini. D-sa a votat angajarea ş i 

crede ca nu a greşi t. 

D-l Răileanu zice: mă ridic im potriva afirrnaţ.iunilor D-lui Cuţarida 
că d-sa ca antreprenor este mai independen t de cât noi inginerii care 
suntem în funcţiunile statului, când ştiute că l ucrările cele mai multe-
în ţară fiind lucrăril e publice, anfreprenorii sunt mai interesaţi de 
bunele graţii ale autorităţi lor de cât Inginerii care au oarecare ina
movibilitate. 

De asemenea nu estfi de adm is ca un consili er comunal, pentru 
că este ales, să arunce discredit asupra corpu lui nostru tecnic, fără să' ş i 

dovedească afirmările. 

In special, D-l Cuţarid J. nu trebue să declare că nici. un ingi
ner român nu are nimic de obiectat contra învoel ei cu D-l Lindley, 
având aerul de a vorbi în numele tuturor inginerilor, când nu avea 
mandat. 

D-l Goc;u Constantinescu spun e că D-l Cuţarida se miră că noi 
nu admitem consultul streinilor. Pentru a se vedea ce în semnează. 

consult în ziua de azi D-sa citeşte articolele 8, 9, 10, 12, 13, 14 
din Convenţiunea încheiată între Comuna Ploeşti. ş i _ D - l Lindl'3y. D- a 
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demon trează că după acea convenţi e D-l L i11dley va lua 16°/0 din 
valoarea lu c rărilor . El va putea înca a pân ă la 79000 lei în un an. 
D- a arată că D-l Lindley "., i-a ara njat a, a de bine afacerile în cât ar 
arna situaţia cea mai pl endidă dacă după un an ar fi concediat. E 
probabil că D- a a comptat pe acea tă eventualitate, judecând după 
cele petr ecute la Ia ,i . i raiova. Pe D-sa nu- 'l interesează mult partea 
hidrologică ci cea lin ani.; i ară : grija pe care o pune e de a face să 

curgă 1 an ii :în pun o- ile ale iar nu apă în nenorocitele noastre oraşe . 

Pâ n ă azi dân ul nu a făcut nimic la noi î n ţară cu toate consultu
ril repetate la care a fo t chemat. 

D-l Casiniir întreabă pe D-l Cuţm·ida, dacă nu 1 a i bit faptul 
că con ultaţia D-lui Lindley o -ă dnreze 10 ani. Consu ltaţie mai e 
acea ta? 

D-l Jlatalc pune că chestiunea apei la Bucure., t i, datează de mult . 
Face un mic i toric .,i ajunrre la angajarea lui Lindley ş i Thiem 
p ntru stud ii ·are au co..:tat 9000 O lei pe comună. Rezultatul 11 
şti m . Executarea pro ctelor a fost făcută de ingineri i n oştrii , ş i nu
mai pentru acea ta sunt re pon abil i. Ce greşel i s·au făcut la execu
tare? ă ni le puc D-l Lindley . Dacrt nu ne spune aceasta de ce 
să se mai aducă acum? o luţi a dată nu e a noastră, e a streinilor, 
după ce no i le-am spu că apă subterană la Bucureşti , lucru care 
se şt i a încă de când sa canalizat Dâmboviţa. D-l L indleg nu a făcut 
de cât să ne ceară să mai pompăm ~ai departe, şi iar mai departe, n u 
pentru a vedea că e apă, căci e ştia1 ci pentru a se mai pompa 
din fondurile comunei în buzunarele streinilor. 

Atitudinea societăţei trebue să fie foarte demnă. Ne norocirea 
noastră este că 1a noi se face prea multă polit i că, şi aceasta se vâră 
în toate chestiunile. Co rp ul tecn ic a rămas totdeauna la adăpostul 

acestor lupte; el în ă trebue să arate guvernan.ti lor greşelil e ce fac 
şi să protesteze când i se aduce acuzări nedrepte şi nejustificat e. Să 
se dovedească că noi am greşi t şi marele h idrolog Lindley să ne spue 
unde s'a greşit. Autorităţ ile să ne dovedească capacitatea acestui a. 

In urma cererei D-lui Cucu de a i se da cuvântul , D-l Matak, 
spune că primul care a pus chestia alimentă rii Capitalei în un pro
gram general a fost D-l CerJ;ez. Apoi a fost î nsă rcin at cu o parte a 
acelui proect 'D-l Guilloux iar apoi a fo st însărc inat D-sa. Atunci am 
~hemat la consult ş1 nu mai la consul t, pe Culmann ş i Z iegler cărora 
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li e dedea 5000 lei anual şi drumul. Prima oluţie ce se prezenta 
era cu apă. de Dâmboviţă. Era evident o soluţie provizorie. S'a făcut 
cercetări pentru ape subterane pe malurile D:lm boviţei în dreptul 
halei şi sa dat de apă subterană. apa pe care o bem azi şi care nu 
€ te apă de puţ. Sau prelungit cc> rcetările ,i am gă it să s'ar putea 
avea 2500-3000 m3 pe zi. De aceia am răma la soluţ,ia Dâmbo
viţei şi s'a făcut un filtru de lemn provisoriu. In ace t stadiu am pă

ră it Prim ăria. :::>'a făcut apoi cercetări prin împrejurimile Bucureştiului 
şi s'a dat de stratul de apă pe care îl gă isem eu la hală . A trebuit 
atunci să se aducă mari geologi şi hidrologi, să se cheltuiască 900.000 
lei cu ei, ca să ne spue că este cea ce ştia. Aceşti hidrologi au im
pus soluţia. Noi am executat'o. Arată apoi cum în fostul Consiliu 
Comunal a fost contra streinilor şi în special a lui L indley. Inchee 
repetând că nu mai e nevoe de nici un concurs al streinilor. 

D-l Cuţarida adresându-se D-lui Rilileanu îi spune că nu ştie 

cum a ajuns D-sa în Consiliul Comunal. Răspunde D-lui Constanti
nescu că dacă cele ce a spus relative la convenţia între Lindley şi 

Ploeşti , e adc>vărat: apoi e t eribil , o recunoaşte. E o pată pentru D-l 
Linrlley. Nu inţeleg însă cum aşa ceva a putut fi admis de inginerii 
primării şi de Consiliul tecnic. · 

D-l Casim,ir. Dar ci ne întreabă pe inginerii primării ? Consil~u 

tecnic nu a admis o asemenea conventiune. 
D-l Cuţarida . De ce a aprobat contractul cu Craiova? 
D-l T. Constantinescu. Acolo era chestiunea de a se studia ali

mentarea oraşului. Nu are aface cu cea ce e la Ploeşti sau angaja
mentul pe 10 ani de aci. 

D-l Cuţarida. E în puterea ingineri lor de a opri asemenea con
venţiuni . In cea ce'l priveşte pe D-sa ca Consilier comunal nu a 
lucrat de cât în interesul comunei. 

D-l Pleşoianu constată o pornire a D-lui Cuţat·ida contra in
ginerilor români. Se aduce acum D-l Lrindley ca să ne mai spue ce 
a mai spus? De ce nu sa adus altul cu mai multă autoritate? So
luţia ce s'a dat alimentării Capitalei ne aparţi n e nouă. E o alimen
tare prin puţuri, dar adânci. Inginerilor noştri nu li se poate reproşa 
nimic. Au garantat cantitatea de 200UO m 3 pe zi, şi acum în tim
purile eele mai secetoase, după cum spune D-l Giulini care e de 
faţă, s'a dat 27000 m 3 şi s'a ajuns chiar la 3.9000 m 3, In ce priveşte 
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calitatea e o utoritate are ·a pronu n ţat : Con iliu l sanitar. In ainte 

ele a incepe l ucrările, ·a du acolo proba de apă şi numai după ce 
a zi . că e bună ·au început facerea puţuri lo r . Azi apa nu e in feri 

oară acelor probe. E te dar cu totul n eexplicabi l ă con u ltarea streinilor 

D-l l1n tak in i tă clin nou C[\ apa de la Bragacl iru nu e de cât 

apa c11 r e e cu noa„ tea dinainte. 

D-l Periefeamt pune că la Hu cure„ ti e te apă mai mu ltă. de 
ât ·::i promi ş i că ore puncle prevederilor. Dacă acum nu e destu lă 

apă. vina nu a D-lui Radu . ci a Prim arilor cari nu au dat bani 

ca. ă e compl ctcz proc t ul şi ă se obţie a tfe l 40.000 m s. olutia 

era gă ită . Dacă Primăria ar fi adre~at unor ·api ta li„ t i şi ar fi cerut 
banii. garantâ nd u-i cu p lata apei ori cine ar fi dat bani în aceste 

onditiuni . re acum om una bani"? nu ved m de ce 1 ar da lui Lindley. 
Anul ac sta am avu t ..,7000 m 3: ă mai facem încă atâtea in ta.l aţii 

„ i vom avea îndoit. u e n voe d con uit pe zece ani. lnţelegem 

ă. adu m un mamo car [t a lveze im diat capitala. Un mamo~ 

b un nu tă urnit cu I olnavul căci îl gone te . Pe a emenea mamoşi 

nu ·i on ultă nimeni. Pe de altă parte dânsul cer 350000 lei pe 

acest int r al, dar în loc ă. ceară câte ~5000 lei pe an, cer e 70000 

l i anual în primii tPi ani. De ce? hestia nu e curată, e ac i o 

afacer pe ~are nu tim cine o face. D- a continuând p une că îşi 

dă ,eamă de fizionomia con iliu lui comunal când s'a votat angajarea. 

Primarul vine „i pune: capitala nu are apă . Toţi con ilierii atunci 

se uită la D-l Cuţarida, căci D-lui era cel mai în măsură să 'şi dea 

eama d cea ce votează. D-lui trebuea să spue, că după modul cum 

a tudiat chestiun ea . 

D-l Cuţarida. Nici n u aveam cunoştin ţă de ca., mi s'a spus 

numai de primar. 

D-l Perieţeanu. Aici voiam să ajung. Noi îl credeam pe D-l 

Cuţarida ca pe cel mai competent în Con iliul ; ca pe reprezentantul 
no tru. A fost o confus iune, nu a vorbit în numele nostru . Am 

rămas stupefi at când ne a spus că nu c un oştea m odul cum D-l 

Lindley a făcut cont ractul la J.>l oeşti , că ni ci aici nu cunoaşte co n

tractul ş i că nici chestiunea nu o studi ase; şti a numai că nu e apă . 

Că comuna dă 1/ 2 milion în plus, asta nu e nimic. D-l Cuţarida 

spune că a votat ca consilier; D-sa nu trebuia să uite că nu se putea 

dezbrăca de obligaţiunea ce are către noi cât timp vine între 11 0 1 
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\ stfel fiind, nu avem cu cine ne răsboi, nu putem prote ta cointra 
faptelor făcute de oameni in conşti e n ţi. Dacă chestiunea s'ar fi studiat 
s·ar fi văzut că Românii sunt capabili şi s'ar fi discutat ce e de 
fă.cut. u mai e permis unui inginer să zică: Consiliul era sesizat, 
Primarul ne a cerut să votăm . 

D-l Perieţeanu e apoi de părere să se întrebe autorităţi le noastre 
dacă D-l Lindley estf-i responsabil de ceea-ce propun e 'şi face. Nouă 

pentru cel mai mic can ton ni se cere măsurători, devize; ni se cere 
C<L devizele ă nu întreacă 200/0, etc. Răspunde el cu ceva ş i cu ce 
garantează aducerea la îndeplinire? 

Dacă întrece devizul cu mai mult de 200/0 , ce face Primăria? 
D-l Matale . Face devizul ele 100.000.000 aşa ca să. poată da 

lu urm ă ş i economie. 
D-1 Perieţewiu. Se poate ca devizul să nu se în treacă, clar dacă 

apa nu vine la conduct.e in cantitate prevăzută, cine plăteşte.? D-sa 
crede că D-l Lindley nu va ajunge până acolo . 

D. Ionescu re levează atacu l adus de D-l Cutarida Societătii că 
) , 

nu a făcut nimic pentru interesele inginerilor. D-sa îş i propune a arăta 
ce a făcut D-l Cuţarida. In Adunarea generală de la 13 Aprilie 1900. 
D-l Cuţarida propune studiarea unui proect de lege pentru garanta
rea titlului de inginer ş i gonirea streinilor de. la Judeţe, Comune şi 

Eforii, şi înlocuirea cu ingineri din corpul technic al statului. 
Se numeşte o comisiune din care făcea parte D-sa ş i D-l Citţa

rida. Nu erea nimeni mai înverşunat contra strei nilor ca D-l Cuţaridci 
în acea Comisiune. Cerea ca şi expertizele judiciare să se facă numai 
de ingineri : lucru de care s'a convins mai târziu că nu se poate. 
Proectul s'a făcut si s'a trimes Ministerului de Lucrări Publice , 
Mai târziu Societatea protestează în Februarie 1901, contra con-
cesiuni gazului. D-l Ouţ.arida scrie din Călimăneşti la 13/26 F ebruarie 
1901 o scrisoare în care mulţumeşte Societăţii ş i ne spune că bine 
am făcut de am eşit din rezerva ce până atunci greşit am respectat. 
Ei bine, a '.)um vre-o două săptămâni, vine chestia din nou în Consilin 
ş 1 nu s'a auzit de nimeni că D-l Cuţaridci a vorbit contra ei. 

D-l CasVmir s :a votat cu unanimitate. 
D-l Ionescu. A votat o dar ş i D-l Cuţarida. Anul trecut D-l Cu

ţarida scrie o broşură contra Architecţilor, în care protestează în 
contra inginerilor şi architecţilor streini angajaţi de st at, judeţ şi 
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comun ă .. i e revoltă auzind că de ca ele particulare de la noi se 
l eagă nume t reine ca 11 oljf Benard. etc. Vine che tiunea alimeq
tării cu apă în Con iliul Comunal şi iată ce spune D-sa, după afir
matiunea unei persoane care a fo t acolo ş i a scos note după dis
<'Ur ul d-lui Cu(arida. „Ca ingur inginer aci în Consiliu mă cred 
dator a pun câteva cuvinte de pre ingin eri . Mai cu seam ă în chestia apei 
D-l P rimar nu a pus de cât un ad văr fiind că în cestiunea apei am 
avut cazul aclucerei apei ubt rane d un ingin-u rom ân. Aţi văzut 

cât a trel uit ă uf re ora ul Bucure. ti în vara a ta. Inginerul Rom ân 
nu a făcut bine ce a făcut, ş i t rebue c fo rte mari E uropen e bine 
uno u e . i unt m datori a face a ora ul să fi e bine ser vit. An-, ' 

ga.jamentul u D· l Lin dley ea mai feri ci tă idee ş i cred că ni ci un 
ingin r nu o va lua în nume de rău. De aceia e bin să votăm pro
punerea c ne face D-l P ri mar" . 

După cum vede d-l Cuţaridrr nu sa mul ţumit a vota sau 
recomanda la on ult pe r -l Lindley ci a pronegrit pe in ginerii ro

mâni .,i a rut ă e angnjeze D-l Lindley. D-lui anul trecut nu voia 
ă admită nume tr in nici la ca e part icu lare ; acum e fericit că 

va da numele Lindley alim ntării oraş ului! D-sa crede că nimeni nu 
·1 va lua în nume de rău. eu cred că nu e ni ci unul aci care să l 
ia în nume de 1 ine . 

D-l Ionescu . pune că omul când se află în o mulţime işi perde 
convin creril e „ i ide ile ce are. Aşa probabil i s'-a întâmplat d-lui Cu
ţarida aă in du-se în Consiliul Comunal. Să i cerem ca la primul 

on iliu c e va ţin e ă declare ce ne a declarat nouă : că a votat 
fără să cunoa că chesti a. fără să stie cum o să. se facă contractul. s i 

• ' J , 

că nu ., t ia um d-l Lindley face contractele sal e. La biurou s'a depus 
o cerere emnată de 3 membri , care c r ca d-l Cuţaricla să se justifice 
ş i să 'şi clarifice s itu aţia. Numai prin d eclaraţiuni în Consiliul Co
munal, iar nu aci, putem vedea că D-sa a fost indus în eroare, şi 
că nu şi a schimbat ideile ş i părerile ce avea înainte. 

D-l Cucu spune că discuţiile au deviat. e am întrunit aci 
pent ru a discuta protestul. D-sa spun e că consultarea streinilor nu 
poate fi oprită şi prin urmare aceasta trebue să se pue în protest. 

1 >-l Ionescu spune că s'a pus în mod destul de explicit, însă 
numai pentru somităţi în materie. 

D-l Cucu continuând spune că angajarea streinilor pentru 
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·executarea de lucră l i este anticonstituţională ori cât de celebru ar fi 
acel strei n. Dacă această idee sar întinde ş i la alte ramuri de acti
vitate ar fi cu totul periculoasă.. De ce nu am aduce poliţai de la 
Berlin, căci probabil că se găsesc mai mulţi şi mai buni ca aici? 
De ce nu am aduce primari , consilieri comunali , miniştri? Unde sar 
ajunge dacă la alegeri cetăţen ii ar da preferinţe stre inilor ? Aceste 
nu sunt idei admisibile sunt contrare constituţiei noastre. D-sa cere 
a se pune în protest, că angajările de la Ploeşti şi Bucureşti unt 
anticonstituţionale, şi se aprobă. 

Răspunde apoi D-lui l\fotak că primarul a adus pe Culmann şi 

Zigler care 'ş i-au pus un representant aci , după cum cere şi D.l 
Linclley azi. Când acesta a fost angajat a prepus apa de puţ, căci 

primii s'au convins că oluţia lor nu e te bună. După aceştia eu 
am fost chemat in capul Serviciului tecnic al primăriei şi mi s'a 
cerut a prezenta un proect de alimentar . Am cerut să studiez che -
tia. Am studiat proectul lui Zigler şi am găsit că e defectuos şi nu 
mi'l pot apropia. Le-am arătat chiar lor eroarea şi a recunoscut" o 
în scris. L indley care se chemase la con ult., a afirmat că proectul 
avea eroari ş i lipsuri. Atunci primăria m'a însărcinat cu studiile şi 

de atunci a început să se discute chestia apei de la Bragadiru. Con
siliul sanitar a găsit apa bună. Eu am afirmat că se pot lu a de acolo 
90.000 ms. Delegaţia Consiliului Tecnic a spus că nu se va putP.a 
-scoate de cât 30.000 rn s. 

Azi se vede că numai cu i/2 lucrările proectate se scoate 
39.000 ms. D-l Radu a făcut în să in stalaţiile aşa fe l că nu se poate 
complecta alimentarea cu apa de la Bragadiru, ş i propune restul a 
se aduce de la Ciurel. 

D-l G. Constantinescu. Nu e adevărat, că nu se poate complecta 
ş i de acolo. 

D-l Cucit continuând spune că în asemenea condiţiuni, când 
inginerii noştri se contrazic, nu e de mirare că primarul aduce un 
strein spre a'I consulta. Când. se vede nervozitatea cu care aceste 
·chestii se di scută de noi, trebue să i se dea primarului circumstanţe 
atenuante. D-l Cucu închee zicând că totul trebue să se reducă la 
-consult ; căci angajarea pentru executare est e contrară Constituţiei. 

D-l G. Constantinescu cere închiderea discuţii asupra istoricu
.lui apei 
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D-l Citţarida declară că nu poate răspunde D-lui Perieţeanu pe 
acela, ton: declară că-i va ră punde în altă parte. D-sa spune c_ă 

nu r tractează nimic din cele ce a spu şi că e convins de tot ce 
a făcut. Declară din nou că nu a „ tiut de facerea unui contract cu 
D. Lindley mai dinainte; nu cuno tea de cât che tia în general, şi 

că a văzut numai intsre ele Comunei. probă cele puse de D-l Cucu 
că c rturile dintre rridrologii no. tri au adus lncrurile aci. 

D-1 Ple„ oiamt întreabă pe D-l Cuţarida ce ar fi făcut, dacă ar 
fi cuno cut eh tia. 

D-l Cuţarida. A.,i fi di cutat o. 
D-l Paianu prote tează în contra afirmat.iunii D-lui Cuţaridrt 

că D-l Li.ndley e o omitat . D- a cu ocazia tudiilor co a făcut la 
Ia„i ., i-a putut da lin seamă <l contrariu. D-l Lindley cu tatăl său 

au fo t chernati la Ia i în 1 71 .i a propu bararea Calcainei pentru 
a lim ntar a ora, ului. La protestarea cetăţenilor s'a dus la Prnt în 
care Ba arab nii arun ă vitele bolnave de pestă bovină . 1c1 unui 
în cepător nu i'ar fi p rmi a fac a a propun ri. Il mai cheamă 
clin nou .,i vin d · propun apa de la Timi e ·ti, a l cărei adu co ta 
15.000.00 I i cheltuială ce nu o poate suporta acea comun<ă . 

·a du acolo căci erea apa aparentă; nu erea nevoe a o mai 
căuta prin ·ondage· D- a nu cunoa te geo lo O' ia ţării noastre. P entru 
ac l tudiu a c rut Primării 20000 lei, iar după 2 ani de tudiu pri
măria a debur at 200000; căci în compturi se vedea butelii de cogniac 
ciubot mantale de ploae etc. a ajutor avea ur. Israelit pe care îl 
are şi acum la Craiova şi pe un profe or de gimna tică din Iaşi, care 
ştia nemţeşte . Primăria îl consultă pentru proectele ce d-l Păianu făcuse 
ş i spune că nu sunt bune. Erea Jc datoria D-sale de a nu se pronunţa 
de oar -ce era în cauză. Consi liul tecnic în ă nu i-a dat drep
tate, aprobând proectul. D ·sa spune că tot ce s'a făcut in hidrologie 
la noi , sa făcut până acum de Români. Bechiiicinn a luat 12000 lei 

Pentru că a stat 24 ore la noi. Nu ni-a ră.mas nimic de la ei: Si naia 
, ' 

Bucure ti, Sulina, 'au alimenţat de d. Radu, Foc ,ani de d. 111irn-
nescu; Bacău, Râmnicu l-Sărat de d-l Cucu, etc . Străinii nu au făcut 
d..i cât să ne ia vre-o 2,000,000 din ţară. De ce să-i mai chemăm 

acuma? De ce să nu avem confienţă în corpul nostru t ecn ic? 
D-l Preşedinte cere închiderea d i scu ţii şi se aprobă. D-sa arată 
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cii toti sunt de acord a protesta. s·a citit ad resa. A re cin eva cen 1. el e 

afli'iogat sau mod ifi cat? 
D-l Curu r eamin teşte că să se spun ă că primirea străini l or pent ru 

ex cut.am est e anticon t i tuţional ă. 

D-l Jlntak spune că ar trebui să se exprime în prote t r egret e 
r:·1 d-l Primar a zi s că Corpul Tecni c nu se prir.epe să re olve ches
ti a ali m e ntări i . 

D-l Pr şedinte spune că ar fi fo ·t informat că d-l Primar 
ne-ar fi \Ci udat. 

Adunarea decide a nu e in t roduce nimic, pân[t nu e va cu n oa ~te 

di n Monitorul Comunal ce]c spuse de D-1 Primar. 
D-l Moţo i cere publicarea prote tului. 

D-l Mcitak cere a nu se publica pân ă ce nu se va avea rezul
tat ul de la Minist er. 

D-l Râileanu cere a se face un memoriu mai dezvo ltat în a
cea tă chestiun e. 

D-l Maimr1rolit cPre a se face u n memoriu M. S. Regelui, care 
arc cea mai mare încredere în Români. Aminteşte cţi în t im pul boalei 
i\. S. R. Princepele Ferdinand nu a voit să se consul te Medicii străini . 

E l are m are încredere în in teli genta şi capacitatea Româ nilor ş i ne 
inbeste mai mult ca multi rom âni. ' , 

D-l Jltl.atak spun e că primul la care trebu e să ne adresăm este 
Minist erul Lucrărilor Publice. Se pune la vot adresa ş i se admite în 
unanimitate, cu introducerea cerută de d. Cucu. 

D-l Gallea întreabă cine va duce adresa. 
D-l Preşedinte spune că biurou l va alege o d e legaţi '3 . 

D-l Moţoi cere convocarea de urgenţă a un ei Adun ări Generale, 
la cat e să se facă cunoscute rezultatele şi se aprobă . 

Ş ed in ţa s~ rid i că la ora 5 1/ 2 . 

Preşedinte , 

Al. Cottescu 
Secretar, 

I Ionescu 

Aprobat în Adun area Generală de la 6 Noembrie i905. 
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